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80 LET OD KONCE DRUHÉ SVĚTOVÉ VÁLKY – VZPOMÍNKA, KTERÁ NESMÍ VYBLEDNOUT

V letošním roce si připomínáme 80. výročí konce druhé 
světové války – jednoho z nejtemnějších období našich  
dějin. Osm desetiletí je dostatečně dlouhá doba na to, 
aby z očí mizely konkrétní obrazy a osobní vzpomínky.  
Ale zároveň krátká na to, abychom zapomněli, jak blízko 
jsme jako lidstvo byli nad propastí.
 Válka, která začala v roce 1939 a trvala šest dlouhých 
let, zasáhla téměř každou zemi světa a stála životy více 
než 60 milionů lidí. Těla i duše byly zničeny, města  
rozmetána na prach, hodnoty pošlapány. Utrpení se stalo 
každodenní skutečností a hrůza měla lidskou tvář – tvář 
ztracených blízkých, zmrzačených ideálů i nezodpověze-
ných otázek.
 Naše obec nebyla výjimkou. I zde válka zanechala  
hluboké jizvy. Některé rodiny přišly o své syny, manžele  
či bratry. Jiní se nikdy nedozvěděli, co se stalo s jejich 
blízkými. Byli mezi námi i ti, kteří pomáhali v odboji, 
kteří riskovali své životy, aby pomohli druhým. Na tyto 
příběhy nesmíme zapomenout. Jsou součástí naší identity, 
tichým svědectvím odvahy i bolesti.
 Až donedávna jsme si mysleli, že už se člověk poučil. 
Že hrůzy dvacátého století, kdy jsme jako lidstvo stáli  
několikrát doslova na prahu sebezničení, jsou za námi. 
Že válka je něco, na co vzpomínáme dvakrát do roka 
při slavnostních projevech a kladení věnců. Věřili jsme, 
že mezinárodní spolupráce, diplomacie a paměť historie 
jsou dostatečnou zárukou, že se něco podobného nebude  
opakovat. Avšak realita posledních let nás bolestně  
probouzí z této iluze. Válka se opět vrátila do Evropy. 
Děje, o nichž jsme se učili v hodinách dějepisu, náhle  
přestaly být minulostí a stávají se součástí naší  
přítomnosti. Lidé prchají z domovů, města hoří, civilisté 
umírají a svět se opět dívá do očí konfliktu.
 Právě proto je naše vzpomínka tak důležitá. Není to 
jen historická formalita. Je to apel na naše svědomí, na 
naši odpovědnost. Učí nás, že mír není samozřejmost, ale  
výsada. Není dán jednou provždy, ale musí být chráněn 
rozumem, odvahou, dialogem i ochotou stát si za tím, co 
je správné.
 Druhá světová válka nás naučila, že mlčení tváří v tvář 
zlu je cesta do záhuby. Že lhostejnost je tichým spojencem 
násilí. A že svoboda, jakkoli křehká, má cenu, kterou je 
třeba si stále připomínat.

 V těchto dnech tedy zvedněme hlavu od každodenní-
ho shonu a zkusme se na chvíli zastavit. Vzpomeňme na  
ty, kteří položili své životy. Na ty, kteří přišli o domov, 
rodinu, dětství. A také na ty, kteří přežili, ale nikdy  
nepřestali nést tíhu prožitků, které si nelze zcela  
představit.
 Pamatujme. Vyprávějme svým dětem. Mluvme o tom, 
co se stalo a proč už se to nesmí stát znovu. Protože  
zapomínání je vždy prvním krokem k opakování.

Roman Holinka, starosta obce
ilustrační foto: Josef Baslar
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Recepty možno objednávat  
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Do požadavku zadejte, prosím, 
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V pondělí 17. března 2025 se od 18 do 19:30 hod. konalo 
v kulturním domě 11. jednání obecního zastupitelstva. 
Přítomno bylo všech 15 zastupitelů. Schůzi řídil starosta 
Roman Holinka, ověřovateli zápisu byli zvoleni  
Veronika Balharová a Josef Ťulpík. Zápis, z nějž vychází 
tento článek, vyhotovil tajemník OÚ Zdeněk Kolínek. 
Všechna rozhodnutí s jednou výjimkou byla přijata 
jednomyslně. 

Kontrola úkolů, zprávy o činnosti rady 
a výborů zastupitelstva
Starosta R. Holinka konstatoval, že úkoly z minulých 
zasedání jsou plněny, usnesení týkající se spolupráce 
s Městskou policií Šumperk se čeká na rozhodnutí 
šumperského zastupitelstva. V diskusi se Milan Klimeš 
zeptal na úkol týkající se hřiště přístupného všem bez 
omezení. Starosta R. Holinka odpověděl, že je domluvena 
realizace hřiště pro koloběžky mezi budovami základní 
školy, na které je stavební povolení, a dále padl návrh 
záměny skateparku za ohraničené vyasfaltované hřiště  
pro míčové hry. Zastupitelstvo poté zprávu o plnění úkolů 
schválilo.
 Místostarosta P. Ston informoval o činnosti rady obce. 
Ta se od prosincové schůze zastupitelstva sešla pětkrát. 
Kromě běžné agendy či materiálů, které předložila  
k rozhodnutí zastupitelstvu, řešila především následující 
záležitosti – žádost o nezvyšování nájemného  
v domě čp. 940, komplex smluv na pronájem prostor  
v kulturním domě pro zájmové, volnočasové, 
vzdělávací a podobné aktivity a kroužky jakož i ceníky  
krátkodobých pronájmů kulturního domu a obecního  
klubu, zadávací podmínky řízení na výstavbu  
inženýrských sítí a nové komunikace u připravované  
nové výstavby Pod Brusnou, výběr zhotovitele na  
akce schválené rozpočtem obce (rekonstrukce střechy  
mateřské školy, rozšíření povrchu části místní  
komunikace Vitonínská, výstavba veřejného osvětlení  
v ulici Vitonínská, smlouva o dílo na údržbu zeleně  
v obci na rok 2025, dosadba stromů podél chodníku  
na ulici 8. května, provedení dezinfekce Zámeckého  
rybníka), vyhlášení konkursního řízení na místo  
ředitele/ředitelky bludovské základní školy.
 V diskusi M. Klimeš poděkoval, že se konečně dořeší  
dosadba stromů podél chodníku na ul. 8. května. Zeptal  
se, jestli obec jednala s farností ohledně možného  
odkoupení farního pozemku u Olšanských bytovek,  
který má obec pronajatý a na němž nyní obec vysazuje  
ovocný sad. P. Ston odpověděl, že jednání proběhlo,  
avšak dlouhodobé stanovisko církve je pozemky  
neprodávat. Stanislav Balík doplnil, že disponování  
s nemovitým majetkem je v kompetenci arcibiskupa,  
nikoliv farnosti. Maximálně lze řešit směnou pozemku  
za pozemek stejné kvality.
 P. Ston také vysvětlil důvody, proč má obec pozemek  
farnosti ve výpůjčce. Aby při prudkém tání sněhu příp.  
větších deštích nedocházelo k erozi a odplavování zorané  

zeminy z výše položeného obecního pozemku na státní  
komunikaci I/11 a pozemky pod ní, obec pozemek  
zatravnila a nyní chce za přispění dotace pozemek osázet  
ovocnými stromy. Zastupitelstvo zprávu rady schválilo.
 Stejně tak vzalo na vědomí zápisy z jednání  
kontrolního výboru dne 12.2.2025 a finančního výboru  
ze dne 17.2.2025.

Rozpočtové změny
Starosta představil čtyři rozpočtové změny. Č. 15 učinila 
rada, kdy v závěru roku uváděla podle pokynů kraje 
změny uvádějící do souladu rozpočet a skutečnost, aniž by 
přesouvala peníze mezi kapitolami. Stejně tak rozpočtové 
změny č. 1 a 2, které řeší dotaci na výkon státní správy  
a změny v rozpočtu kulturního domu. 
 Rozpočtová změna č. 3 už přesouvá peníze mezi  
kapitolami, musí ji schválit zastupitelstvo – přijetí 
peněžitého daru od Bludovské a.s., nákup hasičského  
auta, výsadbu zeleně ul. 8. května, nižší příspěvek na  
dopravní obslužnost, nákup pračky na ochranné oděvy 
apod.
 Proběhla obšírná diskuse především k nákupu nového 
hasičského auta. Starosta informoval o hledání náhrady 
za stávající hasičského auto Denis z roku 1996. Jelikož 
se očekává nabídka města Šenov na prodej auta jejich 
hasičů T 815 s větší kabinou a menší cisternou obálkovou 
metodou za odhadní cenu 2,4 mil. bez DPH (dle hasiče 
p.Kvapila najeto 30.000 km, r. v. 2011, po generálce, 
s předním náhonem, uzávěrkou) a jelikož je v návrhu 
rozpočtové změny částka 3,5 mil. Kč, dotázal se  
starosta, jestli částku ponechat nebo schválit vyšší.  
Nastínil i možnost koupě nového auta za dotaci 50 % 
(max. však 5 000.000 Kč) při ceně auta 11 – 12 mil. Kč. 
Dle sdělení hasičů je nové auto pro vytíženost,  
kterou by mělo, zbytečné, navíc nová auta nemají zatím 
požadovanou kvalitu. Dotaz rozpoutal debatu, ve které 
navrhl J. Ťulpík koupit ekonomicky výhodnější nové auto, 
P. Ston a Karel Bank podpořili návrh starosty, S. Balík 
navrhl schválit rozpočtovou změnu a podle vývoje situace 
rozhodnout, Josef Sedláček navrhl schválit v rozpočtové 
změně částku 4 mil. Kč na koupi auta po generálce.  
Na návrhu J. Sedláčka se nakonec většina shodla. 
 Zastupitelstvo vzalo na vědomí rozpočtové změny 15, 
1 a 2 a schválilo upravenou změnu 3.

Přehled o čerpání dotací z Dotačního programu  
obce za rok 2024
Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace a přehled  
o čerpání dotací z Dotačního programu obce Bludov za 
rok 2024. Byla rozdělena částka více než milion a čtvrt–  
1 285 000 Kč. Nečerpána částka (která zůstala v rozpočtu) 
činila 5 841 Kč. Dle podmínek programu došlo ke  
kontrole čerpání dotací finančním výborem. Finanční  

11. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
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výbor zkontroloval všechny poskytnuté dotace  
a neshledal žádné pochybení při jejich proplácení.  
S. Balík doplnil, že věcná kontrola poskytnutých  
dotací, kterou provedla komise kulturní, mládeže a sportu, 
proběhla bez závad.

Rozdělení finančních prostředků  
z dotačního programu obce na rok 2025
Starosta R. Holinka představil návrh na rozdělení  
obecních dotací pro spolky a jednotlivce na rok 2025. 
Všechny žádosti obdržel obecní úřad v řádném termínu. 
Vyřazena byla žádost jediného žadatele – Dechové  
hudby Bludověnka, protože již nemá sídlo v Bludově, 
ale v Novém Malíně a nemůže se tak tedy hlásit  
o dotace z obecního dotačního programu (může dostat  
dotace mimo tento program, ale vždy po jednotlivém  
projednání v zastupitelstvu – viz níže; již to ale nebudou 
dotace na činnost, ale na konkrétní akci). 
 Rada navrhla a zastupitelstvo schválilo vyšší objem 
peněz do dotačního programu, a sice 1.500.000 Kč:  
mladí hasiči 130.000 Kč; mládež – nesportovní spolky 
65.000 Kč, mládež – školní příměstský tábor 15.000 Kč; 
životní prostředí – spolky 50.000 kč, sportovní spolky  
na činnost – 660.000 Kč, fyzické osoby na sportovní  
projekty 24.000 Kč, kulturní spolky 90.000 Kč, církevní  
právnické osoby na kulturní činnost 50.000 Kč, fyzické  
osoby na kulturní projekty 15.000 Kč, fyzické osoby na  
velké kulturní akce 75.000 Kč a pomoc občanům  
se zdravotním omezením 326.000 Kč.
 V diskusi M. Klimeš konstatoval, že žádost Českého 
svazu ochránců přírody, základní organizace Bludov  
o dotaci byla krácena. Na základě zdůvodnění se zamyslel 
nad tím, jestli by neměla proběhnout kontrola, zda byla 
výše nákladů na projekt dodržena. Doporučil dle postupu 
krajského úřadu stanovit částku při posuzování žádostí  
o dotace, do které není potřeba dokládat spoluúčast a nad 
kterou je potřeba dokládat spoluúčast. S. Balík reagoval, 
že systém poskytování dotací v Bludově je zaběhlý,  
jednoduchý, snadno kontrolovatelný, žádosti jsou kráceny 
každým rokem, letošní navrhované výše dotací jsou  
podobné částkám v roce minulém a doplnil, že si  
M. Klimeš zřejmě nevšiml, že ČSOP je jediným spolkem, 
kterému je navrhována dotace vyšší než v roce 2024.
 Zastupitelstvo návrh rady na rozdělení dotací schválilo. 

Žádost o příspěvek na Festival dechových hudeb 
Jelikož, jak je uvedeno výše, nemohla a nemůže Dechová 
hudba Bludověnka žádat o dotaci v každoročním  
obecním dotačním programu, podala si individuální 
žádost o finanční příspěvek z rozpočtu obce na uspořádání 
Festivalu dechových hudeb ve výši 155.000 Kč. Rada 
žádost projednala a navrhuje zastupitelstvu obce schválit 
příspěvek ve výši 125.000 Kč. V diskusi se K. Bank  
dotázal, kolik muzikantů z Bludova hraje v Bludověnce. 
Starosta odpověděl, že pokud ví, tak žádný. S. Balík  
doplnil, že tento příspěvek není určen na činnost, ale na 

uspořádání úspěšné tradiční akce pro občany Bludova– 
Festival dechových hudeb. Zastupitelstvo návrh rady  
14 hlasy (1 se zdržel) schválilo.

Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství 
a hodnota EKO bodu v rámci systému MESOH v roce 
2025
Skutečné výdaje na svoz komunálního odpadu v roce 
2023 byly 3 894 697,82,- Kč a příjmy 997 993,02,- Kč. 
Příjmy od obalové společnosti EKO-KOM za vyseparo-
vané využitelné odpady, příjmy za odvoz šrotu, příjmy 
za výkup papíru a příjmy od společností zajišťující naší 
obci odvoz vysloužilého elektroodpadu jsou každoročně 
používány na pokrytí úlev z poplatku pro třídící občany 
v rámci systému MESOH. Sazba poplatku je ve výši 
948 Kč/osobu a hodnota EKO bodu ve výši 9 Kč.  
Zastupitelstvo schválilo výši poplatku 948 Kč na osobu 
a rok a hodnotu EKO bodu ve výši 9 Kč i pro rok 2025.

Diskuse
Starosta obce předal zastupitelům dopis pana Hruby  
ze dne 19.2.2025.
 V další diskusi M. Klimeš doporučil radě, aby vytáhla 
studii souboru opatření k zadržení vody v katastru obce  
z roku 2020, která obsahuje řadu doporučení, jak 
hospodařit s vodou.
 Jakub Matějček se dotázal, jestli rada obce nějak  
zhodnotila výsledky ankety o umístění bankomatu 
zveřejněné na Bludnovinkách. Starosta reagoval, že po 
opětovném oslovení Komerční banka sdělila, že nemá 
zájem, Euronet umístí bankomat kdekoliv za poplatek 
15.000 Kč měsíčně, nejpřijatelnější nabídka je od Moneta 
Money bank. Sdělil, že má informace o provozu v Novém 
Malíně. Počet 900 výběrů za měsíc je nízký, dle sdělení 
banky značně nerentabilní, bylo by potřeba 1200 výběrů, 
k tomu je potřeba připočíst nemalé náklady na instalaci, 
zabezpečení prostor a spotřebu elektřiny. Dále sdělil,  
že pokud by měl být v obci instalován, tak někde kolem 
zámku. Citoval i vyjádření Komerční banky a České 
spořitelny o nerentabilnosti umístění bankomatu v obci.
 M. Klimeš se dále dotázal, jestli billboard s reklamou 
Agregy a.s. stojí na pozemku obce, když v souhrnu 
úkolů stavební komise je odsouhlaseno odstranění reklam  
z obecních pozemků. Starosta odpověděl, že to prověří.
 Pan Kubín z pléna doporučil jednat o omezení  
rychlosti v obci na 40 km/hod od křižovatky ve směru 
na Bohutín a Vlčí důl. Starosta reagoval, že obec podá  
žádost Policii ČR k vyjádření.
 Paní Holinková z pléna se dotázala, jestli obec uvažuje 
o realizaci sběrného dvora. Starosta odpověděl, že  
se uvažuje s určitým využitím pískovny. Pan Kvapil  
se z pléna dotázal, jestli obec plánuje výstavbu chodníku 
na ul. Nádražní. Starosta odpověděl, že je v zájmu obce 
vybudovat chodník na ul. Nádražní a také na ul. Jana 
Žižky.

Stanislav Balík ml.
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Průřez tvorbou nazvaný Divoká vznešenosti představí  
v Bludově autora Jiřího Hauschku, šumperského rodáka, 
který i malou část svého života strávil v ulici Nová  
Dědina. Výběr prací z posledních pěti let autorovy tvorby 
se v Bludově poprvé představí na vernisáži v sobotu  
17. května.
 V počátcích tvorby byl pro Jiřího Hauschku typický  
abstraktní styl. Jeho umělecký vývoj výrazně ovlivnil  
pobyt ve Velké Británii v roce 2005, kdy se setkal se  
zakladatelem uměleckého hnutí stuckismu, britským  
malířem Charlesem Thomsonem. 
 Jeho tvorba balancuje na pomezí abstrakce a magického 
realismu. Obrací se k typu malířské metody využívající 
barev a symbolických konotací, rozšířené na přelomu  
19. a 20. století. Jeho obrazy zavádějí diváka do prostředí 
konfrontace, či spíše symbiózy člověka a přírody.
 Od roku 2006 vystavuje autor v zahraničí, aktuálně  
v Madridu. Jeho tvorba je zastoupena také v Národní  
galerii v Praze a v řadě soukromých sbírek. 
 Slavnostní vernisáž za účasti autora se bude konat  
17. května ve venkovní Galerii Adolfa Kašpara  
v 15 hodin. Dílo uvede kurátor Lukáš Koval, slavnostní 
atmosféru podtrhne malé houslové vystoupení v podání 
Julie Kubíčkové.
 Poté se slavnostní zahájení přesune do Kavárny  
v oranžerii a přilehlého prostranství, kde bude připraveno  
občerstvení a kulturní program. Všichni jsou srdečně zváni.

BH
obraz: Jiří Hauschka - Pink, 2020 

GALERIE ADOLFA KAŠPARA VE ZNAMENÍ DIVOKÉ VZNEŠENOSTI
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NÁVRAT OBRAZŮ NA KŘÍŽOVOU CESTU U KOSTELÍČKA 

Před letošními Velikonocemi se venkovní křížová cesta 
u kostelíčka Božího Těla dočkala významné proměny. 
Na svá místa byly nainstalovány kopie původních obrazů 
malovaných na plechu. Obnovení cesty však nebylo zcela 
jednoduché a vyžadovalo úsilí i spolupráci několika stran.
Před lety došlo ke krádeži obrazu z osmého zastavení. 
Kvůli obavám o bezpečnost byly tehdy zbývající obrazy 
převezeny na faru v Bludově. Prázdná místa později  
vyplnil pan Řežucha z Chromče, který zde na vlastní 
náklady umístil jednoduché dřevěné rámy s obrázky.
 Nedávno přišli členové Nadace Karla Staršího  
ze Žerotína s myšlenkou vrátit na křížovou cestu věrné 
kopie původních obrazů. Po domluvě s naším spolkem  

a bludovskou farností byly originály odborně naskeno-
vány a vytištěny na trvanlivé hliníkové desky. Jeden obraz 
ale chyběl – to osudné osmé zastavení…
 Naštěstí se podařilo dohledat starší fotografii. Podle ní 
vytvořil malíř Michal Ožibko detailní repliku, která byla 
rovněž převedena do digitální podoby a vytištěna.
 Velké poděkování patří Nadaci Karla Staršího ze 
Žerotína, obci Bludov a farnosti Bludov. Celý poutní  
areál je tak zase o něco krásnější a důstojnější.

Karel Směšný, Spolek pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
foto: archiv Spolku pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
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Dne 12. května 2025 uplyne deset let od 
úmrtí naší milované maminky paní
Marie Adamové
S úctou a láskou vzpomínají synové 
František, Vladimír a Karel

Dne 15. května 2025 to bude již rok,  
co nás nečekaně navždy opustil pan 
Bohuslav Strouhal
Milující manžel, tatínek, dědeček, bratr  
a hasič celým srdcem. Není den, abychom 
si na něj nevzpomněli… Dne 2. června 
2025 by oslavil 61. narozeniny. Děkujeme 
za tichou vzpomínku. Milující rodina

Plno plánů jsi měl, 
v nejkrásnějším věku jsi odešel.

Dne 26. května 2024 si připomeneme  
21. výročí úmrtí mého syna 

Rosti Klimeše
Na Rostíka stále vzpomínají maminka, 
bratr s rodinou a kamarádi

Kdo v srdci žije, nezemřel…
Tento rok si připomeneme 8. smutné 
výročí, kdy nás navždy opustil pan

Karel Kotrlý
Prvního června by oslavil své 90. narozeniny.

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti
V měsíci květnu oslaví 
významné životní jubileum:

Oldřiška Vlčková

Jarmila Šajová

Miroslava Kozáková

Jana Poláchová

Marie Pregetová

Marie Holinková

Jarmila Kubíčková

Jan Krejčí

Jiří Jáně

Otto Mazák

Růžena Šrotová

5.5.          Zahájení výstavy Hany Strakové  
     a dětí MŠ, ZŠ, a SŠ a DD Zábřeh 
     /Kavárna v oranžerii/
10.5.  10:00       Bylinkový jarmark /oranžerie/
13.5.  14:00       Cestovati do paměti /OK/ 
16.5.    9:00, 10:30   Flétničkovi 
     hudební pohádka - dopolední   
     představení ZUŠ Šumperk /KD/
17.5.    9:30             Burza knih /zahrada KD/
17.5.  15:00             Jiří Hauschka - Divoká 
     vznešenost -  vernisáž 
     výstavy /GAK/
21.5.  17:00          Klavírní besídka Hudební školy 
     Myrun Machala /kinosál KD/
24.5.    7:00              Zájezd Kovozoo a ZOO Zlín 
     /odjezd od KD/
30.5.  16:00           ZUŠ Open /zahrada KD/
31.5.    9:00              IV. ročník Memoriálu 
     Evžena Fazora 
     v nohejbale /areál hasičárny/

 3.6.   14:00            Cestovati do paměti /OK/

POZVÁNKA NA AKCE  POZVÁNKA NA AKCE  
V KVĚTNU: V KVĚTNU: 

Karel byl celý život spojený se zemědělstvím – každý,  
kdo ho znal, si ho bude pamatovat jako neúnavného  
a pracovitého člověka, který nikdy neodpočíval.  
Práce byla jeho každodenní součástí, ale stejně tak  
i radost ze života. Uměl se bavit, rozdával dobrou  
náladu a byl stále obklopen svou milovanou rodinou.

Nejvíce mu však po boku stála jeho žena Anežka,  
se kterou sdílel celý život. Jeho láska k rodině,  
skromnost a poctivost zůstávají vzorem pro všechny,  
kteří ho znali a měli rádi.

Za tichou vzpomínku děkujeme všem, kdo na něj  
s láskou myslí. S láskou vzpomíná manželka  
Anežka s rodinou
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/   VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

18.30    

17.00    

WWW.SMSTICKET.CZ  / QR KÓD 

KOUPALIŠTĚ VLČÍ DŮL BLUDOV

KD BLUDOV 

NA MÍSTĚ 520,- 

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK 

18. - 19. 7. 2025    
VLČÍ DŮL BLUDOV

PÁTEK 

SOBOTA 
OD 16 HODIN

AQUAZORBING / KOLOTOČ / MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ / SKÁKACÍ HRAD

FREESTYLEDOGS - ALENA SMOLÍKOVÁ SE SVOU PROFESIONÁLNÍ PSÍ SHOW

PO SETMĚNÍ LETNÍ KINO

SPONZOŘI
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KLÁŠTERNÍ HUDEBNÍ SLAVNOSTI ZÍSKALY ZÁŠTITU PREZIDENTA, HEJTMANA I SENÁTORA

V loňském roce přijala pozvání na zahajovací koncert 
Klášterních hudebních slavností první dáma Eva Pavlová, 
letošnímu ročníku udělil záštitu prezident Petr Pavel.  
Patronát hlavy státu je potvrzením kvality festivalu, který 
svým významem již dalece přesáhl hranice regionu.
 Záštitu letošnímu ročníku udělil také hejtman  
Olomouckého kraje pan Ladislav Okleštěk. Záštitu  
hejtmana získává festival opakovaně již několik let, 
což znamená, že podpora kultury v kraji je důležitá bez 
ohledu na politickou reprezentaci kraje. Festival si této 
podpory nesmírně považuje, kraj je jedním z jeho velkých 
podporovatelů.
 Zároveň udělil záštitu festivalu i senátor Stanislav 
Balík, který dlouhodobě podporuje kulturní dění na 
Moravě a sám je aktivním propagátorem hudebního umění.
 „Velice si vážíme podpory prezidentského páru, pan 
hejtmana i pana senátora. Skutečnost, že první dáma Eva 
Pavlová osobně navštívila náš festival a získali jsme tak 
skvělé záštity, jsou pro nás nejen velkou ctí, ale i ujištěním, 
že festival si našel pevné místo v kulturním dění v České 
republice,“ uvedl ředitel Klášterních hudebních slavností 
Roman Janků. 

 Zdůraznil, že bez podpory mecenášů, mezi kterými 
jsou města, firmy i jednotlivci, by v podobném rozsahu 
festival nemohl existovat. „Díky nim můžeme nabídnout 
bohatý program s řadou výjimečných umělců a projektů,“ 
doplnil Roman Janků.
 Klášterní hudební slavnosti se letos uskuteční již  
po devatenácté. Posluchači si budou moci vybírat  
z 21 koncertů na zajímavých místech Jeseníků a v jejich 
podhůří. Představí se nejen špičkoví hudebníci jako  
je například Musica Florea, houslista Josef Špaček  
cembalistka Edita Keglerová, Benda Quartet, Gentlemen 
Singers či kontratenorista Vojtěch Pelka, ale i talentovaní 
umělci, které budou zastupovat houslista Matteo Hager, 
harfista Martin Sadílek nebo dechové kvinteto Alinde 
Quintet. 
 Festival bude pestrý i žánrově, vedle klasické  
hudby zazní třeba šansony v podání Radky Fišarové,  
písně Osvobozeného divadla zazpívá na zámku ve Velkých 
Losinách Ondřej Ruml. 

Podrobný program je na 
www.klasternihudebnislavnosti.cz/program-2025 
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Pořádající dechová hudba Bludověnka všechny  
srdečně zve v sobotu 28. června 2025 na přehlídku 
dechových hudeb do Bludova. Akce se koná  
ve sportovním areálu hasičské zbrojnice v Bludově  
od 13 hodin, a to za každého počasí. K poslechu  
a tanci zahraje oblíbená slovácká kapela Dubňanka, 
host ze Slovenska Dechová hudba Kolárovičanka  
a domácí Bludověnka. Celým odpolednem již tradičně 
provede návštěvníky slovem známý moderátor  
a zpěvák Karel Hegner.

Jako vždy bude připraveno bohaté občerstvení včetně  
zvěřinových specialit. Dechová hudba Bludověnka  
působí v lázeňské obci Bludov u Šumperka. Za dobu  
svého trvání kapela spolupracovala s mnoha absolventy  
hudebních škol a konzervatoří, díky čemuž se dnes  
svými výkony řadí mezi špičkové kapely svého žánru.  
Během své pětadvacetileté činnosti vydala kapela několik  
hudebních a DVD nosičů, působí také často v mediální  
oblasti a postupem času si získala své stálé příznivce  
a posluchače. Velice oblíbený a navštěvovaný tradiční  
Festival dechových hudeb v Bludově, který pořádá  
každoročně DH Bludověnka ve spolupráci s obcí Bludov,   
se letos koná již jeho 6. ročník. 

V současné době kapelu tvoří 14 muzikantů doplněných  
o 4 zpěváky. Bludověnka účinkuje na koncertech,  
městských a obecních slavnostech, plesích, zábavách  
a dalších kulturních a společenských akcích. Je také  
zvána na prestižní festivaly dechových hudeb a častokrát  
vystupovala i v zahraničí. Bohatý repertoár tvoří vedle  
klasického žánru i písně moravského Slovácka,  
hanáckého regionu, ale i skladby taneční, doplněný  
také o vlastní hudební tvorbu.

Bližsí info o akci naleznete na webových stránkách 
www.bludovenka.cz. Těšíme se na vás 28. června 2025 
 na Festivalu dechových hudeb v Bludově.

Petr Linhart, DH Bludověnka
foto: archiv DH Bludověnka

PŘÍZNIVCI BLUDOVĚNKY SE MOHOU OPĚT TĚŠIT NA FESTIVAL DECHOVÝCH HUDEB V BLUDOVĚ
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SPOLKY A ORGANIZACE

Koncem března jsme dostali avízo, že už kvetou  
koniklece. Letos jsme se vypravili na jinou lokalitu než 
loni, zvolili jsme národní přírodní památku Kosířské lomy. 
 Autobusem jsme se přemístili na nádraží do Zábřeha. 
Sešlo se nás opět přes dvacet. Dál jsme pokračovali 
vláčkem. S jedním přestupem jsme dojeli do stanice  
Kaple. Odtud už pěknou vycházkou k prvnímu lomu,  
Státnímu. Zde jsme ale bohužel žádný koniklec velkokvětý 
neobjevili. Pokračovali jsme tedy po modré turistické 
značce k dalšímu dříve vápencovému lomu, Vápenici. Zde 
už NPP nezklamala. Na okraji jen jednotlivé rostlinky, ale 
po chvíli fialové koberce konikleců. Když jsme nafotili  
spousty snímků, pokračovali jsme kolem zbytků starých 
sadů do Slatinek. Místní tyto sady v současnosti obnovují. 
Dál jsme šlapali mezi poli do lázní Slatinic. Už bylo 
poledne, nejvyšší čas se posilnit na další cestu. Po obědě  
a odpočinku v cukrárně jsme vyrazili na místní nádraží. 
Stejnou cestou (i se stejným mašinfírou) jsme odjeli  
zpátky k domovu. 
 I když ráno se počasí moc na náš výlet netvářilo, 
postupně se umoudřilo a sluníčko nás provázelo až domů.

Jana Holinková
foto: archiv ČSOP, ZO Bludov

KONIKLECOVÁ VYCHÁZKA

Kulturní dům Bludov pořádá zájezd pro děti a doprovod

Sobota 24. května 2025
 odjezd v 7.00

od Kulturního domu Bludov
Děti  550.- Kč, dospělí 650.- Kč

/vstupné do ZOO a Kovozoo, cesta autobusem/
Přihlášky v KD Bludov

Návštěva Kovozoo Staré Město 
a

Zoologická zahrada Zlín

Posl
ední

 vol
ná m

ísta
!
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V průběhu března a jarních prázdnin, když naše skautská 
klubovna na chvíli utichla od smíchu a křiku, proběhlo 
uvnitř ní několik změn. Podařilo se udělat nové obložení 
jedné stěny a položit nové lino. Moc děkujeme obci  
Bludov, která úpravy zaplatila, protože objekt klubovny 
je obecní. Díky Bc. Jaromíru Berkovi, který to za obecní 
úřad celé zrealizoval a pohlídal.
 Po celé zimě i opravách si celý interiér říkal o pořádný 
jarní úklid. Moc mě potěšilo, kolik dětí přišlo na březnový 
úklid. Sobotní dopoledne ale nebylo plné jen smetáků, 
mopů a lopatek. Kdepak! V jednu chvíli jsme se rozutíkali 
do bludovských ulic a zažili dobrodružnou hru.

V ČELE SE SMETÁKY DO BOJE!

CESTOVATELSKÝ FESTIVAL

V rámci bludovského junáckého roverského kmene  
se 15. března 2025 uskutečnil již 7. ročník Cestovatel-
ského festivalu, kam dorazilo 20 návštěvníků. Začali jsme 
povídáním ses. Míši z její výpravy do Banátu, do českých 
vesniček v Rumunsku, které postupně bere čas. 
 Navázal br. Roy se zážitky z Islandu, kam vyrazili  
s Luckou na svatební cestu za horkými prameny, lávovou 
krajinou a polární září. Br. Klasik nám předal několik  
tipů, jak přežít a užít si horké letní dny, kapsáře a davy 
turistů v Římě a Marseille. Předposlední přednáška byla 
z Gruzie, kam se br. Rys s Káťou v létě vydali přejít  
desetidenní trek Horní Svanetií. Festival pak zakončila 
ses. Anička a její hlídací prázdniny v Irsku, kde se kromě 
irských rodin mohla seznámit i s krásnými útesy, irskou 
muzikou a potížemi irských cyklistů. Než jsme si pak 
všechno povykládali a dojedli občerstvení ze stolů, bylo 
už k desáté hodině, uklidili jsme, zhasli, zamkli a šli  
domů spát.
 Ještě než ale proběhl již zmíněný Cestovatelský  
festival, byla po třech letech na řadě Valná hromada  
našeho roverského kmene. V rámci ní jsme také volili 
nové vedení. V této volbě uspěla ses. Anna Balíková  
a stala se tak novou vůdkyní našeho klubu. Jejím  

 V klubovnách to nyní máme opravdu nádherně  
uklizené a mohou perfektně sloužit nejen schůzkám. Měla 
jsem velikou radost z celé této akce a z celého našeho díla. 
Myslím, že dětem tato akce spoustu zážitků přinesla: 
minimálně, že i práce – s kamarády – může být zábava. 

ses. Eliška Juránková – Mamba, 
vůdkyně 2. oddílu Bludovit

Junák, středisko Františka Pecháčka Bludov
foto: Eliška Juránková

zástupcem byl následně odhlasován br. Oneš Mornstein 
-Zierotin. Oběma gratuluji a přeji, ať jim vedení našeho 
klubu přináší radost a podaří se jim klub rozvíjet  
a uskutečnit spoustu krásných akcí.

br. Ondřej Daniel – Rys, vůdce střediska
Junák, středisko Františka Pecháčka, Bludov

foto: Martin Dostál
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Jsem rád, že můžu čtenáře Bludovanu opět po roce  
informovat o činnosti našeho oddílu stolního tenisu. Po 
skončení loňské sezony proběhla na naší herně náročná 
renovace podlahy. Tohoto úkolu se ujal Vojta Blaťák  
a musím konstatovat, že přes veškeré komplikace se mu 
dílo velmi zdařilo. Po obroušení a nanesení několika 
vrstev barvy a laků je výsledek opravdu krásný. Také 
jsme s ohledem na úspory energií předělali celé osvětlení  
herny, které zrealizoval Rosťa Weiser. Oběma bych chtěl 
tímto ještě jednou poděkovat. Takže hernu máme pěknou, 
ale horší to bylo letos s našimi výkony.
 Už při sestavování soupisek bylo celkem jasné, že 
letošní sezona nebude lehká. Několik stabilních hráčů 
skončilo či jen přerušilo činnost, a tak jsme museli dokonce 
jedno družstvo zrušit. A na výsledcích se to pochopitelně 
projevilo. 
 Tým „A“ v krajské soutěži 1. od počátku bojoval  
o udržení. Bohužel na tak kvalitní soutěž v oslabené 
sestavě nestačilo a skončilo dva body od záchrany. 

Takže letos se nemáme čím chlubit, ale na druhou stranu  
se můžeme jen zlepšovat. Ještě bych se rád zmínil  
o mládeži v našem oddíle. Také letos začalo trénovat 
několik nováčků, ale naopak někteří starší skončili, takže 
si dvakrát týdně přijde pinknout 8–10 dětí. Na to, aby  
se zúčastnili bodovaček mládeže výkonnost ještě nemají, 
ale pokud vydrží i příští rok, tak se snad natolik zlepší, 
že nás budou moci reprezentovat i na okresní úrovni. 
Doufám, že příští sezona bude výsledkově lepší a budeme 
se zase pohybovat ve vyšších patrech tabulek ať už okresu, 
nebo kraje.            Stanislav Soural

foto: Stanislav Soural

foto: Marek Blaťák

To stejné se dá říct také o našem týmu „B“ v krajském 
přeboru 2. Družstvo nehrálo v ustálené sestavě, střídalo se 
více hráčů a na lepší jak třetí místo od konce to nevyšlo.

A ještě hůře dopadlo „Céčko“ v okresním přeboru 1. 
Přesto, že se hráči snažili, nehráli špatně, často jen smůla je 
připravila o lepší výsledek. Poslední místo je zklamáním.

STOLNÍ TENIS
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ZŠ BLUDOV

NÁVŠTĚVA PŘEDŠKOLÁKŮ MŠ BLUDOV V ZÁKLADNÍ 
ŠKOLE KARLA STARŠÍHO ZE ŽEROTÍNA 
Dne 27. března 2025 se naši předškoláci vypravili na 
jednu ze svých návštěv do základní školy. Děti, které se 
chystají v září k povinné školní docházce, se setkaly  
se svými kamarády, navštívily první třídy a seznámily se 
s paními učitelkami.
 Během návštěvy si děti užily čas ve třídách, kde si 
mohly dopřát ochutnávku výuky, která je prokládána 
hrou. Součástí programu byla i hodina tělocviku, při které  
si děti zacvičily a zahrály různé pohybové hry.
 Všichni předškoláci si školu užili a už se těší na svůj 
první rok jako prvňáčci.

Kristýna Hrubá, DiS., MŠ Bludov
foto: archiv MŠ Bludov

MŠ BLUDOV

POZVÁNKA NA ZÁPIS DĚTÍ DO 
MŠ BLUDOV DNE 13. 5. 2025

Vážení rodiče, srdečně Vás zveme 
k zápisu do MŠ Bludov  

pro školní rok 2025/2026,  
který se bude konat  

v úterý 13. 5. 2025 od 8 – 15 hodin.

Zákonní zástupci k zápisu do MŠ doloží:
• rodný list dítěte

• občanský průkaz
• vyplněnou přihlášku k předškolnímu vzdělávání

• lékařem potvrzené vyjádření o zdravotním stavu dítěte  
a prodělaném očkování dle očkovacího kalendáře

   Veškeré informace k zápisu do MŠ jsou vloženy  
na webových stránkách školy.

Těšíme se na společné setkání 

KLOBOUKOVÝ DEN
Ve středu 16. dubna se děti naší školy v rámci  
„Kloboukového dne“ vydaly na společný průvod obcí. 
Zúčastnily se děti všech ročníků a na předem naplánované 
trase mohly zamávat občanům Bludova, kteří už průvod 
netrpělivě vyhlíželi ze svých oken či zahrad. 
 Do kroku nám hrála hudba světových pochodových 
skladeb a hlavy dětí zdobily jejich ručně vyrobené  
klobouky rozmanitých tvarů, barev a neobvyklých  
dekorací. V průběhu dopoledne byl pro děti prvního 
i druhého stupně připraven program, tzv. egg hunting 
(hledání vajíček). Tento rok měla hledaná vajíčka zcela 
jinou podobu. Vajíčka byla vyrobena z papíru a na každém 
z nich bylo číslo ročníku. Ve vajíčku děti našly úkoly, 
které měly splnit. 
 Děti se musely vypořádat jak s úlohami z matematiky, 
doplňovacím cvičením z českého jazyka, tak s hlavolamem, 
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ZÁPIS DO PRVNÍCH TŘÍD
„Vítáme vás!“ volali Maxipes Fík s Ájou hned u vchodu 
do budovy školy. První úkol čekal na děti hned za dveřmi– 
najít správnou cestu k paní učitelce. Všichni malí 
předškoláčci to zvládli na výbornou a mohli se s chutí 
pustit do dalších zábavných aktivit.
 Pomáhali Fíkovi připravit útulný domeček, počítali 
slepice na dvorku, poznávali Fíkovy kamarády a společně 
si zopakovali básničku, kterou si pro ně Maxipes připravil. 
Nezůstalo ale jen u toho. I Fík s Ájou a paní učitelkou 
si vyslechli krásnou písničku nebo básničku, kterou si 
pro ně děti připravily. Na závěr si s Fíkem zahrály hru  
s názvem Zapamatuj si co nejvíce! Děti měly opravdu 
výbornou paměť, dokázaly si vzpomenout, co všechno jim 
pohádkové postavičky schovaly.
 Za svou šikovnost si každý budoucí prvňáček odnesl 
medaili na památku, tašku krásných dárků, které pro ně 
připravili starší žáci naší školy. Nechyběla ani sladká 
odměna. A nebojte – ta kost, kterou děti dostaly, byla 
samozřejmě jen z perníku, který s láskou upekly naše paní 
kuchařky. 
 Všem budoucím prvňáčkům přejeme krásné poslední 
měsíce ve školce a už teď se těšíme na viděnou v září.
     učitelky 1. stupně

O Z N Á M E N Í 
Š K O L N Í  S B Ě R  P A P Í R U 

N E B U D E
Jarní sběr papíru ve škole je zrušen.  
Důvodem je opětovný nezájem firem,  

které se výkupem papíru zabývají. 
Pokud se situace změní 

a škola sběr starého papíru obnoví, 
budeme Vás o tom včas informovat.

hádankou, křížovkou, pohybovým úkolem, recitací krátké 
říkanky, malováním vajíčka na chodník či přeskoky přes 
švihadlo. Napříč ročníky byly úkoly opravdu rozmanité  
a děti se tímto také učily vzájemné spolupráci. Po splnění 
všech úkolů si odnesly čokoládové vajíčko. Věříme, že 
děti prožily krásné dopoledne plné zábavy a her, ale také 
učení. 
 Rádi bychom tímto poděkovali také obci Bludov  
za spolupráci a podporu akce při vyhlášení informací  
o pochodu do obecního rozhlasu. Poděkování také patří 
všem pedagogům naší školy, kteří se na akci podíleli,  
ať už např. organizací, dopomocí, přípravou úkolů pro 
děti, nebo třeba rozdáváním odměn.
    Kateřina Verebelyová



 

- 
pl

ac
en

á 
in

ze
rc

e 
-

Bludovan 4/2025

Periodický tisk územního samosprávného celku. Bludovan vydává Obec Bludov, J. Žižky 195, Bludov 789 61, IČO: 00302368. Vychází 1x měsíčně. Uzávěrka dalšího  
čísla vždy 20. každého měsíce. Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod č. MK ČR E 12 895. Místo vydání: Bludov, náklad 1 300 ks. Redakční rada:  

prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., Karel Bank, Mgr. Alena Bauerová, Mgr. Karel Směšný. Výkonná redaktorka: Bc. Barbora Haušková. 
 Jazyková úprava: Mgr. Alena Bauerová. Adresa redakce: Kulturní dům Bludov, 789 61 Bludov, e-mail: bludovan@bludov.cz, fotografie a kresby archiv obce Bludov. 

Grafická úprava a tisk: KartoTISK s.r.o. Šumperk, Žerotínova 2075/48.

NOC S ANDERSENEM:  
POHÁDKOVÉ DOBRODRUŽSTVÍ PLNÉ HER A ZÁBAVY
Každý rok se děti po celé České republice těší na  
oblíbenou akci Noc s Andersenem, která podporuje čtení  
a lásku k pohádkám. Letos se konal již 25. ročník  
a skupinka malých dobrodruhů z naší školy si ho mohla 
užít v noci z 21. na 22. března.
 Sraz byl v pět odpoledne v místní knihovně, kde  
nás přivítala paní knihovnice a hned nám prozradila, že 
letošní noc se ponese v duchu pohádek spisovatele Hanse 
Christiana Andersena, který se narodil před 220 lety.  
Ve školní družině jsme si připravili spaní a  vydali jsme 
se procházkou na místní statek, kde jsme si mohli zblízka 
prohlédnout jak malá telátka, tak dospělé krávy a býky 
a dozvěděli se spoustu zajímavostí a poznatků o jejich 
životě.  
 Poté, co jsme se vrátili do školy, měly děti za úkol  
splnit pět úkolů, které byly ukryté po škole a v knihovně 
a po jejich splnění pak mohly řešit pohádkový kvíz.  
To už všem pořádně vyhládlo, a tak jsme se šli posilnit 
výbornou pizzou. Po večeři děti prokázaly svoji šikovnost 
i týmového ducha při různých sportovních soutěžích. 
Kromě toho projevily svou kreativitu při výrobě  
přírodního zátiší s krásnými labutěmi, které odkazovaly 
na jednu z nejznámějších pohádek H. Ch. Andersena.  
Během večera si ještě děti měly vymyslet a napsat na  
papírek své tajné přání.  I když už některým padala hlava  
únavou, stihly si ještě poskládat a vybarvit papírovou  
pokladničku s Harrym Potterem. Pak už následovala  
nezbytná hygiena a rychle do spacáků. Aby se všem  
pěkně usínalo, přečetla nám paní knihovnice krásnou  
pohádku Ošklivé káčátko.
 Ráno, po sladké snídani, se děti měly za úkol naučit 
krátkou básničku a pak se vydaly ven před školu. Tam 
si vlastnoručně zakopaly lístečky se svými přáníčky 
pod strom Pohádkovník.  Než si pro své ratolesti přijeli  
rodiče, všichni si společně zahráli oblíbenou hru  Kufr,  
u které se nejen skvěle pobavili, ale zároveň prokázali 
svůj postřeh a  pohádkové znalosti.
 Letošní Noc s Andersenem byla opět plná smíchu, 
radosti a kouzelné atmosféry. Děti si odnesly krásné  
vzpomínky, pěkné výrobky a spoustu inspirace z pohádko-
vých příběhů a nadšení pro další dobrodružství s knihami.
     Hana Tomanová


